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Jaarstukken Purmerend



• Het bewegend leren is opgenomen binnen de onderwĳsagenda. Ingericht is op minimaal twee 
beweegmomenten van elk 45 minuten per week binnen het primair onderwĳs. Scholen in 
Purmerend en Beemster maken daarnaast ook gebruik van de MQ-Scan die de motorische 
ontwikkeling van een kind meet.

• Ondanks COVID-19 zĳn veel activiteiten, voortvloeiend uit de ambities opgenomen in het 
sportakkoord, uitgevoerd. Een voorbeeld is het Sportcafé bedoeld voor sportbestuurders, 
commissieleden, sportondernemers en trainers/coaches. Een ander voorbeeld is de Sport’In waar 
sportverenigingen activiteiten organiseerden die toegankelĳk waren voor leden en niet-leden van 
jong tot oud.

• In het Parkenplan zĳn de ambities om de openbare omgeving bewegingsvriendelĳk(er) te 
maken, inzichtelĳk gemaakt. De ontwikkelde sport-, spel- en recreatieve verbindingskaart helpt 
daarbĳ. Deze kaart is ook opgenomen in het te ontwikkelen ambitiedocument natuurinclusief 
bouwen. Hierbinnen houden wĳ rekening met klimaatadaptieve vraagstukken binnen spelen 
en sportaccommodaties.

• Door aandacht voor aangepast sporten en financiële ondersteuning voor hen die het 
nodig hebben, verlagen we drempels. Door de toegankelĳkheid van sportaccommodaties in 
kaart te brengen is inzicht gekregen hoe we dit beter kunnen doen. Naast het reguliere 
aanbod heeft ook het event Gamen zonder drempels als onderdeel van De Week van de 
Toegankelĳkheid plaatsgevonden.

• Sportinnovaties zoals E-sports/VR/AR worden ondersteund, omdat deze een steeds grotere 
plek in het sportlandschap gaan innemen. Zo hebben b.v. sportverenigingen en -aanbieders, 
onderwĳs, cultuur en welzĳnsorganisaties tĳdens het Sportcafé kennis kunnen maken met de 
e-sport toepassingen. Inmiddels zĳn er concrete samenwerkingen met onderwĳs, kinderopvang 
en sportverenigingen.

• Het vervangen van speeltoestellen op de speellocaties is in afstemming met de buurt tot 
stand gekomen. Zo is er een succesvol Urban event georganiseerd aan de Rudolf Garrelsstraat 
i.s.m. verenigingen, woningcorporatie, wĳkteam, Spurd, bewonerscommissie en Innosportlab. 
Meer en meer worden klimaatadaptieve vraagstukken in de realisatie of renovatie van 
speelplekken meegenomen.

• Onderzoek naar een extra zwemvoorziening gelegen aan het Leeghwaterbad is uitgevoerd en 
heeft verschillende scenario’s opgeleverd. In 2022 zal naar verwachting één van de scenario’s 
verder worden uitgewerkt.

• Sportverenigingen die stappen willen maken op het gebied van gezondheid, kunnen voor 
hun intenties een watertappunt ontvangen. JOGG en de verenigingsondersteuners van Spurd 
trekken hierin samen op: sportverenigingen die werk maken van een gezonde kantine en/of 
een bewust alcohol- of rookbeleid, worden hiervoor beloond met een watertappunt aan de 
buitengevel. Inmiddels zĳn meerdere verenigingen concreet aan de slag met de invulling van een 
gezonde sportomgeving.

Beleidsveld Wĳkmanagement
• Ondanks de pandemie en het thuiswerken is het wĳkmanagement ook dit jaar goed in verbinding 

geweest met bewoners en ondernemers van Purmerend. De wĳkmanager heeft de verbinding 
gelegd bĳ maatschappelĳke en fysieke ontwikkelingen (wonen, jeugd, veiligheid, leefbaarheid, 
openbare ruimte) door partĳen bĳ elkaar te brengen.

• Vanuit overzicht over de wĳkgebeurtenissen en wĳkbehoeften heeft het wĳkmanagement de 
nodige adviezen aan de organisatie gegeven en als vraagbaak gediend.
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• Door de korte lĳnen met de uitvoerende organisatie zĳn meldingen, verzoeken en klachten uit de 
wĳk snel en adequaat opgelost.

• In winkelcentrum Makado in de wĳk Wheermolen-Oost is het Infopunt Wheermolen opgericht. 
Bewoners en ondernemers ontmoeten elkaar hier en kunnen vragen en opmerkingen kwĳt over 
het renovatieproject Wheermolen-Oost en over allerlei gemeentelĳke onderwerpen. Het Infopunt 
is in samenwerking met woningcorporatie Intermaris gerealiseerd.

Beleidsveld Jeugd
• Er wordt meer een beroep gedaan op de praktĳkondersteuners jeugd geestelĳke 

gezondheidszorg (POH JGGZ) ter ondersteuning van de huisartsen bĳ psychische hulpvragen van 
kinderen. Er ontstonden wachtlĳsten bĳ de POH. Omdat het de doorstroom naar specialistische 
jeugdhulp voorkomt, is dit een waardevolle manier om preventief in te zetten. Tĳdens twee 
bĳeenkomsten in 2021 is de inzet van de POH’ers op basis van een analyse met ze besproken 
en geduid. Hierbĳ is de wens uitgesproken om de uren van de POH’ers uit te breiden om de 
toenemende vraag te kunnen opvangen en om nog meer het gezin centraal te stellen.

• Er zo vroeg mogelĳk bĳ zĳn, om erger te voorkomen: dat is de reden dat we inzetten op 
preventie. Met onze lokale coalitie vanuit Kansrĳke Start hebben we in 2021 kunnen investeren 
in het netwerk rond de geboorte, omdat dat een kwetsbaar moment is waarbĳ verschillende 
professionals betrokken zĳn. Denk aan verloskundigen, kraamzorg, jeugdverpleegkundigen van 
het CJG en gynaecologen van het Dĳklander. Ook hebben we initiatieven als Buurtgezinnen en 
Home-Start verbonden met dit netwerk, zodat ondersteuning van kwetsbare zwangeren mogelĳk 
is. Op basis van de signalen is een crisisbudget beschikbaar gesteld voor verloskundigen en 
kraamzorg om in te zetten als dit noodzakelĳk is. Stapsgewĳs vormt zich op deze manier een 
sluitend netwerk om de kansen van het (ongeboren) kind te verbeteren.

• De regeling voor sociaal medische indicatie (smi) helpt veel gezinnen. Na een flinke stĳging 
van het aantal aanvragen én daarmee ook de kosten, is het proces doorgesproken met de 
professionals die betrokken zĳn bĳ deze regeling. Belangrĳk is dat deze tĳdelĳke regeling 
gezinnen op weg helpt en deze behoefte blĳkt sterk. Een aantal aanpassingen in het proces, 
waarbĳ we kritischer zĳn aan de poort en verwachtingen uitspreken richting ouders, maakt dat 
de prognose voor de kosten langzaam afnemen (zie ook memo ‘Evaluatie sociaal medische 
indicatie’, registratienummer 1558365).

• De jeugdverpleegkundigen en jeugdartsen van de GGD brengen bĳ vragen bezoeken aan ouders 
of scholen en er wordt ingezet op het aansluiten van de jeugdverpleegkundigen bĳ jeugdteams of 
andere overleggen. Ook wordt ingezet op de verbinding van de jeugdverpleegkundigen in de wĳk. 
Echter heeft de GGD wegens corona en ziekte jeugdverpleegkundigen een aantal taken in 2021 
niet kunnen uitvoeren. Themabĳeenkomsten op de peuterspeelzalen konden wegens corona niet 
doorgaan. Ook konden de jeugdverpleegkundigen wegens corona geen (extra) bezoeken brengen 
aan scholen. Als laatste punt is wegens ziekte van verpleegkundigen een kleine achterstand 
ontstaan bĳ SPARK; huisbezoeken bĳ alle kinderen bĳ 18 maanden. In totaal is er bĳ 285 in plaats 
van 375 kinderen een huisbezoek gedaan. In totaal hebben 90 kinderen geen huisbezoek gehad. 
Al deze kinderen hebben wel een afspraak op het consultatiebureau gehad.

• Door nauwe samenwerking met de ketenpartners zorgt het Loket Jeugd dat gezinnen in 
een zo vroeg mogelĳk stadium worden ondersteund, zowel door de inzet binnen het eigen 
netwerk of door indien evident specialistische jeugdhulp in te zetten. Met het team Preventieve 
Jeugdbescherming binnen het Loket Jeugd hebben we ook in 2021 ingezet op intensief coachen 
en regie voeren bĳ gezinnen. Preventieve Jeugdbescherming is van tĳdelĳke aard en moet 
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